
Posudek diplomové práce "Vývoj a současný stav digitalizace knihovních fondů v České 
republice a její klíčové otázky" 

Diplomant: Bc. Lucie Krouzová 
Vedoucí práce: PhDr. Eva Bratková 
Oponent práce: Mgr. Blanka Vorlíčková 
Klasifikace: velmi dobrý 

Diplomantka se ve své pracI věnuje popisu vývoje a současné situace digitalizace 
vzácných knižních dokumentů v České republice. Ačkoli tato práce nepředstavuje žádný nový 
přínos k tématice, jíž se zabývá, je vcelku dobrým shrnutím dnešní situace v oblasti digitalizace 
u nás. Oceňuji snahu diplomantky o získání informací o stávajících projektech, neboť, jak také 
sama ve své práci zmiňuje, není dosud dostupný přehled digitalizačních projektů u nás ani 
prameny, které by se situaci konkrétně věnovaly. 

Ačkoli absolventských prací na téma digitalizace již na půdě ÚISK vzniklo několik 
(všechny s kontextem digitalizačních aktivit ve světě nebo zaměřené právě na tyto aktivity), tato 
práce se věnuje poprvé celkové situaci v ČR. Doplnila bych možná v této práci stručnou 
informaci o historickém vývoji v zahraničí (aktivity Evropské komise, Digital Library Initiative 
atd.). 

V souvislosti se situací digitalizace knižních dokumentů v ČR se diplomantka věnuje 
popisu procesu digitalizace a s ním souvisejícími tématy, jako jsou formáty, metadata a ochrana 
digitálních dat, stručně uvádí i možnosti financování digitalizačních projektů. Kromě již 
"notoricky" známých projektů vzniklých v rámci VISK popisuje několik dalších probíhajících 
českých projektů. Díky úzkému zaměření práce na zvolený předmět digitalizace (knižní 
dokumenty a rukopisy) těchto projektů není mnoho, diplomantka se proto podrobně věnovala 
těmto několika. 

Zajímavým prvkem a doplněním popisu digitalizačních projektů je začlenění kapitoly 
věnované českým registrům digitalizovaných dokumentů. 

Závěr práce je "funkčním" vyústěním, ač ne překvapivým, přec jasným zhodnocením 
popsaných dat. 

S ohledem na naplnění předběžně stanoveného záměru práce a vcelku dobré zvládnutí 
popisu předem stanovené problematiky navrhuji přes uvedené výhrady diplomovou práci 
k obhajobě a hodnotím j i jako velmi dobrou. 
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